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Referent Sara Holm-Meier (SHM)  

Til stede 

Sofie Lene Bak (SLB), Kristina Winther-Jacobsen (KWJ), Adam Schwartz 

(ASW), Per Ole Rindel (POR), Tine Damsholt (TD), Philip Oliver Nöel 

Boserup-Lemire (PBL), Lisa Marie Andersson (LMA), Rasmus Halsskov 

(RH), Emilie Bruun Pedersen (EBP), Christina Falkenberg (CF) 

Desuden deltog Amir Susic (AS), Peter Edelberg (PE) 

Afbud fra Lasse Sonne 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Meddelelser 

4. Behandlings af fakultetets UMV-handleplan (Bilag vedhæftet) 

5. Drøftelse af ’My Study Group’ 

6. Løbende drøftelse af studiemiljøet 

7. Behandling af undervisningsevalueringer for det forrige efterårssemester 

(E21) herunder også drøftelse af kategorisering af evalueringer. 

8. Drøftelse af håndtering af krænkende adfærd 

9. Planlægning af de frie forskningsområder  

10. Arbejdsgruppens beretning om arbejdet med uddannelseslandskabet 

11. Fastsættelse af dato for specialefejring i juni 

KØBENHAVNS UNIVERSITET. SAXO-INSTITUTTET.



 

 

SIDE 2 AF 4 12. Status på uddannelsesevaluering af Græsk og Latin 

13. Drøftelse af censorindberetninger for det forrige kalenderår (Bilag 

vedhæftet) 

14. Drøftelse af studiestartsstrategi 

15. Merit- og dispensationssager 

16. Evt. 

 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Punkt 7 om kursusevalueringer for E21 udsættes til næste møde, hvor SLB 

vil have et forslag til en proces klar. 

Punkt 5 om ’My study group’ udsættes også til næste møde. 

Herefter blev dagsordenen godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat 

Referatet blev godkendt. 

 

Ad 3) Meddelelser 

SLB bød POR velkommen tilbage til Studienævnet og han fik applaus for 

sin store indsats som formand. 

SLB fortsætter som formand i hele valgperioden. 

POR fortsætter i Studienævnet, men ikke som uddannelsesleder – LS 

fortsætter som uddannelsesleder indtil næste semester, hvorefter Rune 

Iversen bliver uddannelsesleder. 

Det vil også være modellen på Historie, hvor SLB sidder i Studienævnet, og 

Anders Holm Rasmussen er uddannelsesleder. 

De uddannelsesledere, der ikke er valgt til Studienævnet, deltager i 

studienævnsmøderne som observatører med taleret, men ikke stemmeret. 

SLB orienterede om, at Roar Kent fra Fakultetet gerne vil fortælle 

Studienævnet om standardisering af studieordninger på KU. Studienævnet 

inviterer ham til mødet den 3. juni. 

AS mindede om studiemiljøpuljen, hvor der er ansøgningsfrist den 18.maj, 

og om studiemiljøprisen og underviserprisen, hvor der er frist for indstilling 

den 2. maj. 

 

Ad 4) Behandlings af fakultetets UMV-handleplan (Bilag vedhæftet) 

SLB indledte punktet med et ønske om, at det ville være formålstjenstligt 

hvis UMV’en også kunne være inddelt på institutniveau.  

Herefter en drøftelse af, hvad fagene har lagt mærke til, herunder stress, 

ensomhed og generel trivsel. Det blev påpeget, at det skal afklares og 

italesættes hvordan krænkende adfærd håndteres. Det blev også påpeget, at 

undervisere og fagråd skal klædes på til at hjælpe studerende med 

funktionsnedsættelser/sårbare studerende.  



 

 

SIDE 3 AF 4 SLB vil foreslå ledelsen at tilrettelægge et forløb til både undervisere og 

fagråd med fokus på håndtering af krænkende adfærd og redskaber til 

håndtering af studerende med funktionsnedsættelser. 

TD bemærker at rapporten om de fysiske rammer ikke fremgår af 

Fakultetets procesplan – det gør SLB Fakultetet opmærksom på. 

Studienævnet har ikke yderligere bemærkninger til Fakultetets handleplan. 

 

Ad 5) Drøftelse af ’My Study Group’ 

Udsættes til næste møde. 

 

Ad 6) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

Meget af studiemiljøet blev drøftet under punkt 4. LMA pointerede, at 

mange studerende er trætte af biblioteket – det tages op på næste møde.  

 

Ad 7) Behandling af undervisningsevalueringer for det forrige 

efterårssemester (E21) herunder også drøftelse af 

kategorisering af evalueringer. 

Udsættes til næste møde. 

 

Ad 8) Drøftelse af håndtering af krænkende adfærd 

Er drøftet på punkt 4. 

 

Ad 9) Planlægning af de frie forskningsområder  

Forskningsområder er frie og kan tages på tværs af alle Saxos fag.  

Ledelsen skal anerkende den ekstra ressource, det vil kræve at håndtere 

tilmelding og eksamensadministration. 

 

Ad 10) Arbejdsgruppens beretning om arbejdet med 

uddannelseslandskabet 

SLB og LMA redegjorde kort for de møder, de har deltaget i indtil videre. 

Det er stadig meget indledende snakke.  

Det blev besluttet, at arbejdet med uddannelseslandskabet er et fast punkt på 

dagsordenen. 

 

Ad 11) Fastsættelse af dato for specialefejring i juni 

Der var en diskussion af, hvornår det giver mening af holde en 

specialefejring. 

Det blev besluttet at forsøge med en fælles fejring på selve afleveringsdagen 

– med et glas vin og lidt kage. Det undersøges, om der allerede kan stables 

en fællesfejring på benene den 31. maj. 

Herudover kan fagene lave en fagopdelt fejring. 

 

 



 

 

SIDE 4 AF 4 Ad 12) Status på uddannelsesevaluering af Græsk og Latin 

ASW orienterede kort om status, der er fundet eksterne parter, der skal 

deltage i dialogmødet i slutningen af maj. 

 

Ad 13) Drøftelse af censorindberetninger for det forrige kalenderår 

(Bilag vedhæftet) 

SLB orienterede kort om beretningerne - Studienævnet havde ingen 

bemærkninger. 

Der var et forslag om et tilvalg i Forvaltning, som måske kunne være et 

Saxo-tilvalg på tværs af fagene.  

Herefter en snak om akademisk skriftlighed – og mangel på samme. De blev 

besluttet at finde links og info om kurser til studerende i blandt andet 

akademisk skriftlighed og samle info et sted, som vi kan henvise de 

studerende til. 

 

Ad 14) Drøftelse af studiestartsstrategi 

AS foreslog at flytte punktet – måske til januar. Det blev besluttet at have et 

punkt om revidering af årshjulet på næste møde 

 

Ad 15) Merit- og dispensationssager 

Studienævnet havde ingen bemærkninger til den rundsendte liste. 

 

Ad 16) Evt. 

SLB inviterede Studienævnet til at drikke et glas vin efter mødet den 3. juni. 

Studienævnsmøder forsøges fremover lagt den tredje onsdag i måneden kl. 

12-14 – SHM klargør efterårets møder til godkendelse til næste møde. 

Fremadrettet afholdes Studienævnsmøderne i lokale 12.4.07 for at 

imødekomme pladsudfordringerne. 
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